



The Power of Unity and Care 凝聚力量 關愛母校

HKBU Homecoming Day 2013 Infused with Friendship and Fun 數百校友樂聚浸大細味話當年

Alumni participating in Homecoming Day 2013 held from 26 to 28 October 2013 were infused with Friendship and Fun. Themed "Good Old Days at HKBU", this year's Homecoming Day was a smashing success. An array of events had been staged within these three days to bring a home-sweet-home feeling to all alumni.

校友事務處於2013年10月26至28日舉辦一年一度的校友日,今年主題為「浸大人·當年情」,希望透過一連三日的精彩活動,讓畢業於不同年份的校友們重拾在浸大讀書時的快樂回憶。



26 October 10月26日



Alumni of HKBU Alumni Association of Southern California came all the way back to stage a Cantonese Opera at the Academic Community Hall 南加州香港浸會大學校友會專程遠道回港,於大學會堂表演粵劇助慶

The University recognises 120 alumni who graduated in 1963, 1968, 1973, 1978, 1983 and 1988 at the Alumni Investiture Ceremony 大學於校友加冕禮上,嘉許120位於1963,1968,1973,1978,1983和1988年畢業的校友



27 October 10月27日



Guests perform "Gangnam Style" horse-riding dance at Century Club Grandeur Cha Cha Cha 一眾嘉賓齊於「金裝尚志Cha Cha Cha」中跳騎馬舞

The University's senior management extends a heartfelt welcome to over 170 alumni attending the Cocktail Reception by demonstrating the theme of Homecoming Day 2013 in Chinese calligraphy 大學管理層以書法寫出「浸大人·當年情」六字,以歡迎逾170位參加茶敍之校友





Toasting at 45th Anniversary of School of Communication 傳理學院45周年院慶祝酒

28 October 10月28日



Executive Members of the HKBU Alumni Association and senior management of the University together plant a pine on campus

香港浸會大學校友會的執行委員和大學管理人員在校 園種植了一棵松樹,寓意浸大精神永恆長存



Alumni are deeply impressed by the expanded campus 校友參加了校園導賞遊,對浸大的發展甚感欣慰



President Albert S.C. Chan (2nd from left) and his wife Mrs. Mabel Chan (left) present a birthday cake to Emeritus President Dr. Daniel Tse (2nd from right) with his wife Mrs. Kitty Tse (right) on behalf of the University 陳新滋校長(左二)與陳夫人(左)代表大學將生日蛋糕送贈予榮休校長謝志偉博士(右二),旁為謝夫人

Honourable guests propose a toast at the Alumni Dinner 一眾嘉賓於聯歡晚宴上主持祝酒儀式





A big and precious reunion for 1960s' alumni after half a century 60年代畢業校友,半世紀的難得重聚



In response to "Flying Back Home Reunion" invitation, overseas alumni return to HKBU and unite with their buddies 海外校友響應「翺翔萬里回浸大」遠道回來與同窗友好共聚



An exhilarating "Birthday Dance" performed by students of the HKBU Affiliated School Wong Kam Fai Primary and Secondary School

浸大附屬學校王錦輝中小學的小學生表演「祝壽舞」, 場面熱鬧



A singing chorus led by members of Dinner Working Committee and Presidents of alumni associations

晚宴籌委會委員及校友會會長於晚宴尾聲大合唱



Dinner's masters of ceremonies, alumnus Francis Mak Yun-sau and alumna Rebecca Chan Hoi-yan 麥潤壽校友及陳凱欣校友擔任晚宴 司儀

Emeritus President Dr. Daniel Tse Donates Gold Watch and Raises HK\$1.5 Million for HKBU 榮休校長謝志偉博士致送金錶助浸大籌港幣150萬元

Dr. Daniel Tse, Emeritus President, generously donated a gold watch and invited HKBU alumni to raise funds to support the "Daniel and Kitty Tse Visiting Professorship Scheme". Six alumni donors, Ms. Delia Chan, Mr. Dickson Shang, Mr. Wong Nga-chung, Mr. Wu Po-kung, Mr. William Leung and Ms. Marianna Tsang, jointly donated HK\$1.5 million for the watch to support their alma mater. According to the wishes of Dr. Tse, the watch will be showcased on the HKBU campus permanently.

榮休校長謝志偉博士慷慨捐贈一枚極富紀念價值的金錶 給大學作籌款用途,籌得港幣150萬元,支持浸大「謝志偉 伉儷客座教授計劃」。此筆善款由六位校友包括陳維湘 女士、尚達人先生、黃雅忠先生、伍步功先生、梁永祥 先生和曾惠珍女士捐出。大學將根據謝博士的心意, 安排該金錶永久在大學校園展出。



President and Vice-Chancellor Prof. Albert S. C. Chan receives donation in the cheque presentation ceremony held during the Alumni Dinner on 28 October 2013

支票移交儀式於2013年10月28日的校友日晚宴上舉行,由校長陳新滋教授代表大學接受



The gold watch was a precious gift to Dr. Tse from all academic and administrative staff of Hong Kong Baptist College in 1971 to celebrate his appointment as President of the College

該枚金錶是前浸會學院的全體教職員 於1971年送給謝博士,以祝賀 他就任校長

The Fourth Meeting of the Alumni Committee 2012-14 of the HKBU Foundation 香港浸會大會基金校友委員會2012-14年度第四次會議



The Fourth Meeting of the Alumni Committee of the HKBU Foundation was held on 16 October 2013. Briefed by the University's representative, Committee Chairman Mr. William Leung and members gained an understanding of the progress of alumni relations activities and fundraising programmes. Attending members included (front row from left) Ms. Delia Chan, Ms. Angel Hon, Prof. Frank Fu, Mr. William Leung, Mr. Stephen Yau, Ms. Marianna Tsang and Mr. Sunny Wong as well as (back row from left) Ms. Melanie Lee, Mr. Thomas Hung, Mr. Peter Kwan, Mr. Stephen Tang, Dr. Gordon Tsui, Mr. Philip Kan and Mrs. Lily Chan.

香港浸會大會基金校友委員會於2013年10月16日召開第四次會議。會上,主席 梁永祥先生與各委員聽取大學代表匯報校友事務項目的進展,以及校友

籌款的情況。出席的委員包括 (前排左起) 陳維湘女士、韓淑儀女士、傅浩堅教授、梁永祥先生、邱浩波先生、曾惠珍女士、王克勤先生及(後排左起)李惠儀女士、洪家恆先生、關偉先生、鄧永安先生、徐聯安博士、簡兆麟先生及陳鄭惠蘭女士。

Distinguished Alumni Speak on Politics at Sharing Forum

校友分享「如何入『政』途」

Alumni Affairs Office organised the Alumni Sharing Forum "Get Started in Political Arena" on 21 October 2013 in which two distinguished alumni – Legislative Council Member and Vice-Chairperson of the Labour Party Hon Cyd Ho Sau-lan and Central and Western District Council Member Mr. Kam Nai-wai, MH shared with participants their invaluable experience in politics.

The panel discussion was chaired by Dr. Kenneth Chan Ka-lok, Associate Professor of Department of Government and International Studies, whereby participants grasped the opportunity to raise questions.

校友事務處於2013年10月21日舉辦「如何入『政』途」校友分享會,邀得兩位傑出校友 - 現任立法會議員及工黨副主席何秀蘭女士和中西區區議會議員甘乃威先生,MH回到母校與大家分享從政的心得。分享會討論環節由浸大社會科學院政治及國際關係學系副教授陳家洛博士主持,台下參與同學踴躍發問。



Dinner Gathering with Alumni Association of Physical Education Department Post-graduate Studies & Physical Education and Recreation Management Alumni Association

體育系高等學位課程校友會及體育及康樂管理校友會



More than 30 members from Alumni Association of Physical Education Department Post-graduate Studies, HKBU & HKBU Physical Education and Recreation Management (PERM) Alumni Association and class representatives of PERM participated in a BBQ dinner gathering on 31 May 2013 at Shiu Pong Hall.

逾30多名浸大體育系高等學位課程校友會、體育及康樂管理校友會成員、以及 體育及康樂管理班代表於2013年5月31日出席於紹邦樓舉行的燒烤晚宴。

Faculty of Science and Alumni Affairs Office Express Care to Alumni

理學院與校友事務處攜手關愛校友



Riding on the success of the Phonathon Campaign in 2012, Faculty of Science and Alumni Affairs Office jointly organised its second campaign in July 2013 to get contact with over 1,000 alumni by 16 Student Ambassadors from Faculty of Science.

理學院與校友事務處今年再度攜手合作,在2013年7月圓滿舉行「放送 浸大關愛行動」。16位理學院學生大使成功聯絡了1,000多名校友。

Alumni Activities 校友活動花絮



HKBU China Studies Alumni Association

- Guangxi Volunteer Teaching

浸大中國研究課程舊生會廣西義務教學

Led by the focus group of China Studies School of Hope under HKBU China Studies Alumni Association, a group of alumni and students visited Rongxian, Guangxi for volunteer teaching and inspection on collapsing schools from 29 March to 1 April 2013.

浸大中國研究課程舊生會轄下「中研希望小學」關注小組,於2013年3月29日至4月1日 期間到廣西玉林市容縣,進行義務教學及考察危校。

The Alumni Association of Physical Education Department, Post-Graduate Studies, **HKBU Holds Annual Dinner 2012-2013**

香港浸會大學體育學系高等學位課程校友會 舉行2012-13年度周年晚宴

The Alumni Association of Physical Education Department Post-Graduate Studies, HKBU held its Annual Dinner on 12 April 2013 which was attended by 30 alumni, University Management and academic staff.

香港浸會大學體育學系高等學位課程校友會剛於2013年 4月12日舉行了2012-13年度的周年晚宴,30名校友及大學 教職員出席。



The Postgraduate Association of History -A Visit to Hong Kong Museum of History 香港浸會大學歷史學系研究生校友會

參觀香港歷史博物館

Over 30 alumni and family members of the Postgraduate Association of History visited the Hong Kong Museum of History for "The Wonders of Ancient Mesopotamia" on 13 April 2013.

香港浸會大學歷史學系研究生校友會於2013年4月13日帶領逾 30名校友及家屬參觀了香港歷史博物館的主題展覽「探本溯源, 美索不達米亞古文明展」。



Physical Education and Recreation Management Alumni Association Organises a Career Talk 香港浸會大學體育及康樂管理校友會就業分享會



Physical Education and Recreation Management Alumni Association organised a career talk on 26 April 2013. Representatives from public, private and educational sectors of sports and recreation industry were invited to share at the talk.

香港浸會大學體育及康樂管理校友會於2013年4月26日舉辦「體康業界就業分享會」。 校友會廣邀康文署、教育界(小學及中學)、非牟利機構康樂營地、私人康體公司及 紀律部隊業界代表參與分享會,與參加者經驗分享。

HKBU School of Business Alumni Association Organises Visits to Tencent Holdings Limited and Hong Kong/Shenzhen Co-operation on Modern Service Industries in Qianhai Area

香港浸會大學工商管理學院校友會參觀騰訊控股有限公司及前海深港現代服務業合作區

HKBU School of Business and the School of Business Alumni Association jointly organised a visit to Tencent Holdings Limited and Hong Kong/Shenzhen Co-operation on Modern Service Industries in Qianhai Area (Qianhai) on 17 May 2013. Over 40 alumni and students joined the events to understand the development of internet and information technology in the Mainland and Qianhai.

由香港浸會大學工商管理學院及香港浸會大學工商管理學院校友會合辦的騰訊控股有限公司及前海深港現代服務業合作區(前海)參觀活動,已於2013年5月17日圓滿舉行。是次活動共有超過40位校友和學生出席,以認識中國的互聯網及資訊科技的發展及前海整體發展規劃。



Updates on HKBU Century Club

香港浸會大學尚志會最新發展

New Patrons 最新贊助人

Alumna Delia Chan Wai-sheung (Chinese Medicine) and alumnus Dr. Jonathan Choi Kwok-chan (History) have made a generous donation to Century Club to support HKBU's development and become the eighth and ninth Patrons of the Club respectively. Being highly respectful to President Emeritus Dr. Daniel Tse's vision on the development of Chinese Medicine education, alumna Chan has donated a total of HK\$1 million in support of "Daniel and Kitty Tse Visiting Professorship Scheme", whilst alumnus Dr. Choi designated HK\$250,000 out of his donation to support the "Hostel Donation Naming Campaign" initiated by the Alumni Affairs Office. A thank-you dinner for the patrons was held on 21 May 2013.



校友陳維湘(中醫)及校友蔡國贊博士(歷史)慷慨捐獻予香港浸會大學尚志會,

以支持大學發展及成為該會第八位及第九位贊助人。陳校友對榮休校長謝志偉博士以及其致力傳承中醫藥發展的教育理念推崇備至,因此捐資合共港幣100萬元予「謝志偉伉儷客座教授計劃」。此外,蔡博士的捐款將用於支持母校發展,其中港幣25萬元將撥作支持校友事務處的「浸大學生宿舍捐助命名計劃」。該會於2013年5月21日於紹邦樓設宴感謝各贊助人。

Results Announcement of Century Club Sponsorship Scheme 2013 香港浸會大學尚志會贊助計劃2013結果公布

Dedicated to making continuous contribution to support the University's sustainable development, the Club has launched the Century Club Sponsorship Scheme (the Scheme) since 2008 to provide financial support to projects which contribute to the betterment and sustainable development of HKBU. This year, the judging panel decided to grant a total of HK\$306,020 to support 11 academic and student development projects including:

今年的贊助計劃,經商議後撥出港幣306.020元,贊助11個教研及學生發展項目包括:



- Chaplain's Office 校牧處
 - Character Development Workshop
 - Christian Leaders Training Camp
 - Pick Up Services for Mainland Undergraduates
- General Education Office 通識教育處
 - General Education Outstanding Students Awards Scheme 2013-14
- Office of Student Affairs 學生事務處
 - Career Advisory Programme (CAP) 2013-14
 - Freshman Experience Programme (FEP) through Lead-Serve Communities (LSC)
- Department of Geography 地理系
 - An International Conference on "Social Justice and the City"
- Department of Marketing 市場學系
 - Young Marketers for Social Enterprise 2014 (YMSE)
- Faculty of Science 理學院
 - Young Scientist Challenge Cup
 - Whole Person Development Programme for Science Elites
- Department of Journalism 新聞系
 - Environmental Journalism: HKBU, Hong Kong and the International Community

Various Activities of HKBU Alumni Association 香港浸會大學校友會活動一覽

In the past few months, HKBU Alumni Association (HKBUAA) continued its efforts in supporting the University and young graduates by organising various events including HKBUAA Golden Jubilee Fund Raising Campaign, Golden Jubilee Tree Planting cum Cheque Presentation Ceremony, and Mentoring Workshops.

香港浸會大學校友會於過去數月舉辦了不同活動,包括金禧會慶籌款活動、金禧會慶植樹暨支票頒贈儀式及校友導師計劃。



Over HK\$500,000 is raised in the Golden Jubilee Fundraising Campaign. President Stephen Tang and Chairman of Fundraising Committee Eric Leung present a cheque to the University at the Golden Jubilee Tree Planting cum Cheque Presentation Ceremony on 28 October 2013

校友會金禧會慶籌款活動籌得逾港幣50萬元·會長鄧永安校友及籌款 委員會主席梁銘鴻校友於「金禧會慶植樹暨支票頒贈儀式」中將支票 頒贈給大學



Hosting mentoring programme themed "What are the important competencies employers looking for ?" in June 2013 for fresh graduates 於2013年6月舉辦「解密僱主的心」講座邀請校友與剛畢業校友分享職場心得



Hosting mentoring programme themed "Power of Media & Communication Skills" in September 2013 for fresh graduates 於2013年9月舉辦「媒體的力量及傳播技巧」工作坊‧邀請校友與剛畢業校友分享職場心得



Around 30 alumni attend the "Sharing Forum with HKBU Alumni Court Members" on 6 June 2013 to share views on University's development 約30位校友於2013年6月6日出席「關愛母校分享會—與香港浸會大學諮議會校友成員對談」表達對大學發展的意見



President Stephen Tang signs the incorporation form at the Joint University Alumni Associations Wine Club Inauguration Ceremony on 18 October 2013

會長鄧永安校友於2013年10月18日聯校品酒會成立儀式中簽署約章

The Corporate Governance & Directorship (HKBU) Society Organises a Visit to Cathay Pacific City 香港浸會大學公司管治及董事學學會參觀國泰城

The Corporate Governance & Directorship (HKBU) Society organised a visit to Cathay Pacific City on 28 June 2013 which was attended by 20 alumni.

由香港浸會大學公司管治及董事學學會舉辦的國泰城參觀活動已於2013年 6月28日圓滿舉行。是次活動共有20位校友參加。

Y's Union Learns to Serve at Northern Thailand Y's Union泰北服務交流團

Organised by Y's Union - the Alumni Association of University YMCA (HKBU), the service trip to Northern Thailand from 29 June to 3 July 2013 was fruitfully concluded. 18 Y's Union members learnt to serve by assisting in the construction of new campus of Da Tong Secondary School, teaching primary students and facilitating cultural exchange.

由大學青年會(香港浸會大學)校友會主辦的泰北服務交流團「泰想起屋」已於2013年6月29至7月3日圓滿舉行。18人前往泰北滿星疊大同中學進行義工服務,協助興建新校社和教育小學生,促進兩地的文化交流。





HKBU Rowers Scoop 1st Runner-up in Hong Kong Universities Rowing Championships 2013 香港浸會大學划艇會舊生會於全港大學賽艇錦標賽勇奪亞軍

HKBU Rowing Club Alumni Association participated in the annual Jackie Chan Challenge Cup Hong Kong Universities Rowing Championships on 10 and 11 August 2013 at Shing Mun River, Sha Tin. This year, the Association achieved excellent result in the Championships and scooped the first runner-up in the women's coxed four (alumni category).

香港浸會大學划艇會舊生會於一年一度由本港大專院校所主辦的「成龍挑戰盃 2013年全港大學賽艇錦標賽」勇奪亞軍之佳績,可喜可賀。比賽於2013年8月 10至11日於沙田城門河圓滿結束。



BUnited Overseas 海外浸大情

HKBU Alumni Association of Southern California Joins a Charity Walkathon

香港浸會大學南加州校友會熱心參與「同走愛心路 |

Led by alumnus Charles Chung, the Board Member of HKBU Alumni Association of Southern California, members of the Association joined the walkathon organised by Chinese Christian Herald Crusades on 13 April 2013 with the aim of raising funds for local community services.

香港浸會大學南加州校友會理事鍾重光校友號召校友會會員於2013年4月13日,參與由「角聲」南加州分會舉辦的「同走愛心路」慈善步行活動,為當地社區服務 籌募經費。



A Get-together of HKBU Alumni Association of Australia

香港浸會大學澳洲校友會聯歡聚會

On 30 April 2013, HKBU Alumni Association of Australia held a members' gathering in China town, Sydney, President Sidney Cheng updated members on the latest development of HKBU and invited members to exchange views.

香港浸會大學澳洲校友會於2013年4月30日,於悉尼唐人街設宴與會員共聚, 出席會員包括會長鄭振烈校友向會員報告母校的近況,並邀請會員分享對大學 發展的意見。



HKBU Alumni Association of Ontario Invited as Judging Panel for the "Hong Kong Cup - Slogan and Calligraphy Contest"

浸大安省校友會獲邀「香港盃-標語創作及書法比賽」評審團

Organised by Association of Chinese Arts & Literary Contest for Youth and sponsored by Hong Kong Economic and Trade Office (Canada), "The 13th Hong Kong Cup - Slogan and Calligraphy Contest" invited representatives from seven alumni associations of Hong Kong higher education institutions to form a judging panel. On behalf of HKBU Alumni Association of Ontario, alumnus Lee Kun-tin joined the judging panel to select the winners.

由青少年中華學藝比賽協會主辦、香港政府駐加拿大經濟貿易辦事處贊助的《第13屆香港盃-標語創作及書法比賽》,由香港7家大學校友會代表組成評判團。香港浸會大學安省校友會委派代表李根田校友參與評審。

